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Folketingets Sundhedsudvalg har den 30. juni 2011 stillet følgende spørgsmål 
nr. 866 (Alm. del) til indenrigs- og sundhedsministeren, som hermed besvares.
Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Jonas Dahl (SF).

Spørgsmål nr. 866:
Vil ministeren oplyse, om Sundhedslovens § 219 vedrørende sundhedsfaglige
tilsyn også omfatter boliger til personer med handicap, der er visiteret til et bo-
tilbud og herunder borgere visiteret efter reglerne i Servicelovens §§ 107-108 
og som modtager kommunale serviceydelser?

Svar:
Hensigten med indførelsen af tilsynet efter § 219 var at imødekomme behovet 
for en opstramning af tilsynet på det sundhedsfaglige område i forhold til sva-
ge ældre, der bor i de i lovbestemmelsen nævnte boligtyper med tilknyttede
udvidede plejefunktioner, og som modtager serviceydelser fra kommunen.

Det blev i lovens § 219, stk. 1, 2. pkt., præciseret, at tilsynet omfatter indsat-
sen over for de beboere og lejere, der modtager kommunale serviceydelser.
Formålet hermed var ifølge forarbejderne til lovbestemmelsen at sikre, at han-
dicappede i amtskommunale almene plejeboliger, der var omfattet af boligaf-
grænsningen i bestemmelsens 1. pkt., ikke blev omfattet af tilsynet med de 
sundhedsmæssige forhold i disse boliger. Følgende fremgår blandt andet af 
forarbejderne til § 219, stk. 1, 2. pkt.:

”Der er tale om en teknisk præcisering, der i selve lovteksten skal 

klargøre, at lovforslagets målgruppe er de svage ældre”

At handicappede, der før kommunalreformen boede i amtskommunale botilbud 
og dermed ikke modtog kommunale serviceydelser, efter kommunalreformen 
nu modtager kommunale serviceydelser, kan ikke antages at ændre ved, at 
plejehjemstilsynet ifølge forarbejderne til sundhedslovens § 219 alene sigter 
imod de svage ældre.

Handicappede, som bor i de boligtyper, der er nævnt i bestemmelsen, er såle-
des fortsat ikke omfattet af tilsynet, medmindre de også er ældre.
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